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ÖSSZEFOGLALÓ 
 

A KOMÁROMI HELYI KÖZÖSSÉG (HACS) ÁLTAL SZERVEZETT FÓRUMRÓL 
 
 

TÉMA:   TOP -7.1.1-16 felhíváshoz kapcsolódó helyi fejlesztési stratégia (HFS), kiemelten a  
                             komáromi városrészre vonatkozó problémák és javaslatok 
IDŐPONT:  2016. október 5.  9.00 óra 
HELYSZÍN:  2900 Komárom, Szabadság tér 1. – komáromi Városháza kis tanácsterme 
JELENLÉVŐK:  ld. mellékelt jelenléti ív 
 
dr. Molnár Attila polgármester köszöntötte a megjelenteket és röviden ismertette a projekt (TOP 
CLLD) előzményeit. 
 
dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző tájékoztatta a megjelenteket a helyi akciócsoport (HACS) 
megalakulásáról, feladatairól. 
 
Farkas Erika, a HACS munkaszervezetének munkatársa bemutatta a pályázati kiírást, az 
alapfogalmakat, a kiírás célját, valamint ismertette a támogatható tevékenységeket, a támogatás 
forrásait, lehetőségeit.  Ismertette továbbá a részvevőkkel a HFS megalkotásában eddig elvégzett 
munkát, illetve az eddigi egyeztetések eredménykepp kialakult kulcsprojekt megnevezését: 
„Közösségi kulturális intézmények, létesítmények felújítása, bővítése  Komárom város területén”.   

Ezenkívül elmondta, hogy a pályázat benyújtásáig még az alábbi feladatokat szükséges elvégezni: 
2016. október 15-ig: a HSF tervezet közzététele a város honlapján 
2016. október 21-ig: írásbeli észrevételek fogadása 
2016. október 30-ig: HSF véglegesítése 
 
Ezt követően a fórum részvevői megvitatták azokat a problémákat, erősségeket, gyengeségeket, 
jövőbeli elképzeléseket, melyek érintik a komáromi városrész  közösségi-kulturális életét. 
 
 
Bágyi Ferencné (KEBEL) elmondta, hogy az egyesület egyetért a fő stratégiai iránnyal. Javasolta a 
buszpályaudvar melletti terület és elhanyagolt épület közösségi térként való hasznosítását, valamint 
egy többgenerációs játszótér kialakítását. 
 
dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző válaszában elmondta, hogy ennek a területnek pont ilyen irányú 
fejlesztése egy másik TOP projektből várhatóan megvalósul.  
 
Rigláné Berczeli  Mária (Jókai M. Városi Könyvtár igazgatója) elmondta, hogy a könyvtár épülete 
eredetileg családi ház volt. 20 éve probléma, hogy szűkös a hely, nincs megfelelő raktározási 
lehetőség, nincs megfelelő hely a dolgozóknak és az olvasóknak stb.  
Ezenkívül probléma az is, hogy TIOP és TÁMOP projekt fenntartási időszakában vannak. Ezeknél a 
legtöbb esetben rendezvények szervezésével szükséges az indikátorokat alátámasztani, melyeknél 
ismételten gondot okoz a helyhiány.  
Tehát annak ellenére, hogy a könyvtár elsősorban közgyűjteményi intézmény, közművelődési 
feladatokat is ellátnak. Természetesen szívesen végzik ezt a feladatot is, hiszen szorosan összefügg az 
alapfeladattal, de nincs megfelelő terem és felszerelés az ilyen jellegű rendezvények lebonyolítására. 
Szükség lenne az elektronikus könyvtár kialakítására is, melyhez szükség lenne egy modern 
digitalizációs eszközre. 
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Raktározási gondjaik is vannak: pl. a Közösségi Házban – ahol a gyermekkönyvtár működik – nagy 
esőzések idején áll a víz a raktárban. Szükség lenne ezek felújítására, illetve pl. páramentesítő 
készülékre is. 
Már több fórumon elhangzott, mint ötlet, hogy a felnőtt könyvtárat át kellene költöztetni a Közösségi 
Házba, a gyermekkönyvtár mellé. Ebben az esetben szükségesnek tartja annak megvizsgálását, hogy 
pl. a födém bírja- e a 80 000-es kötetállomány súlyát. 
A jogszabályi előírás szerint – a lakosságszám alapján – kb. 1500 m2-es könyvtárra lenne szükség, 
ahol rendezvényterem, kutatószoba, olvasószoba, raktár és öltöző is van. Jelenleg összesen 481m2 a 
két könyvtár együttes területe.  
A könyvtár példaértékű, mintegy 4000 darabos helyismereti gyűjteménnyel rendelkezik és a 
könyvtárlátogatók 20%-a határon túli magyar. 
A könyvtár tehát többfunkciós térré vált: rendezvényközpont, kutatóhely, információs központ, 
oktatási helyszín. 
 
Wágner Vilmos (Wagner Kft.)  javasolta kávéház működtetését, illetve felvetette, hogy amennyiben 
egy másik önkormányzati ingatlan, a volt Kombinát épületével kapcsolatos projekt nem valósul meg, 
akkor az önkormányzat vizsgálja meg annak lehetőségét, hogy a könyvtár abba az épületbe 
költözhessen. 
 
Rigláné Berczeli  Mária elmondta, hogy szerveznek irodalmi kávéház estéket, de sajnos erre a 
költségvetésben jelenleg csak 100 E Ft van betervezve 1 évre. A szakmai feladatokat szívvel-lélekkel 
végzik, de egyre nagyobb gondot okoz a tárgyi feltételek hiánya. 
 
 
Farkas Erika felhívta a figyelmet arra, hogy azzal párhuzamosan, hogy kirajzolódik a könyvtár 
helyzete és igénye, generálódnak újabb problémák, hiszen pl. a Közösségi házban már működnek más 
szervezetek, egyesületek, amelyeknek egy ilyen irányú fejlesztés esetében máshol kell helyet 
biztosítani. 
 
Horváth Krisztina (Komáromi Városgazda Kft. képviseletében)  elmondta, hogy a Közösségi Ház 
nagyterme szinte folyamatosan foglalt, a kisebb termekben pedig klubok működnek. Ezenkívül nagy 
problémát okoz az épület rossz állapota, esőzés után a pincében 30 cm-es víz áll, mely után dohos, 
büdös szag terjeng. Ez visszatartó erő a helyiségek kiadásakor. 
Elmondta továbbá, hogy szerinte jobban össze kellene hangolni a városban működő civil szervezetek 
munkáját, javítani kellene az együttműködésükön. Kellene legalább egy olyan személy, aki összekötő 
kapocs lenne a szervezetek között. 
 
Szentesi Tamás (TDM) elmondta, hogy a közös programajánlók elkészítése rendkívül nehézkes. Nem 
érkezik meg időben a szervezőktől a programleírás. Amikor valaki tervezi, hogy Komáromba jön, 
akkor szereti előre látni, hogy abban az időszakban milyen programokból válogathat. Ezt gyakran 1-2 
hónappal előre már tervezik, tehát erre fel kell készülni. 
Fontosnak tartja az elektronikus tartalmak bővülését is. igény lenne pl. a városközpontban arra, hogy 
ne molinókon, ad-hoc módon értesüljenek a helyiek és az ide érkezők a programokról, hanem egy 
led-fal segítségével folyamatosan informálódhassanak.  
Javaslata továbbá egy elektronikus naptár létrehozása, ahová mindenki feltöltheti a programját és 
szembesülhet az esetleges programütközéssel. 
Ezenkívül jó ötletnek tartja egy olyan hely kialakítását, ahol megjelenhetnének a helyi termékek. 
Javasolja továbbá a Duna part hasznosítását, a gát összekapcsolását a Dunai Bástyával. 
 
Farkas Erika elmondta, hogy hiányzik a város közösséggel, kultúrával, közművelődéssel foglalkozó 
szakemberei számára a rendszeres találkozók, fórumok szervezése, ahol egyeztethetnék 
elképzeléseiket, megbeszélhetnék problémáikat, felvethetnék ötleteiket. 
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dr. Kökény Béla (Mozgáskorlátozottak Klubja) elmondta, hogy a klub életében jelenleg a fiatalok 
megmozdítása a fő cél. Sajnos nem vesznek részt a klub által szervezett programokon. Talán egy új, 
modern közösségi tér vonzóbbá teheti számukra is a közös programokat. 
 
Farkas Erika fontosnak tartaná az önkéntesség kérdésének felkarolását is. A kötelező önkéntes 
munka lehetőségeit is össze kellene gyűjteni a városban és fel kellene kínálni a fiataloknak. 
 
Horváth István (Máltai Szeretetszolgálat Komáromi Csoportja) elmondta, hogy a Szeretetszolgálat 
Szőnyben szeretne az újonnan megvásárolt gondozási központ épületében egy olyan termet 
kialakítani, ahol lehetőségük lenne programokat szervezni. Egyébként a komáromi városrészben 
megrendezett események jól működnek, sok a résztvevőjük. 
 
 

Kmf. 
 
  
 
 
 


